

MINUTES OF PROCEEDINGS

Friday, May 21, 1971

(19)

[Text]

The Standing Committee on Regional Development met at 10:07 a.m. this day, the Chairman, Mr. Morison, presiding.

Members present: Messrs. Béchar, Cyr, Carter, Forrestall, Gendron, Guay (*St. Boniface*), Lessard (*LaSalle*), Lundrigan, MacDonald (*Egmont*), McGrath, Reid, Morison, Smith (*St. Jean*), Nystrom, Serré, Schumacher, O'Connell—(17).

Witness: Mr. Tom Kent, Deputy Minister of Regional Economic Expansion.

The Committee resumed consideration of the Estimates 1971-72 of the Department of Regional Economic Expansion.

The witness first read into the record answers to questions asked at a previous meeting by Mr. Burton.

The witness was then questioned.

Mr. McGrath moved—

In view of the failure of the government's regional development policies to create jobs in areas of regional disparity and the conflict of the government's regional development policies with its monetary and fiscal policies, that the salary of the Minister of Regional Economic Expansion be reduced to one dollar.

The Chairman ruled the motion out of order on the grounds that the Minister's salary was a statutory item which had not been referred to the Committee.

After debate Item 1 was carried, on division.

The Chairman asked if he should report the Estimates to the House and it was agreed, on division.

At 11:00 a.m. the Committee adjourned to the call of the Chair.

PROCÈS-VERBAL

Le vendredi 21 mai 1971

(19)

[Traduction]

Le Comité permanent de l'expansion économique régionale se réunit ce matin à 10 h 07. Le président, M. Morison, occupe le fauteuil.

Députés présents: MM. Béchar, Cyr, Carter, Forrestall, Gendron, Guay (*St-Boniface*), Lessard (*LaSalle*), Lundrigan, MacDonald (*Egmont*), McGrath, Reid, Morison, Smith (*St-Jean*), Nystrom, Serré, Schumacher, O'Connell—(17).

Témoin: M. Tom Kent, sous-ministre de l'Expansion économique régionale.

Le Comité reprend l'étude des prévisions budgétaires 1971-1972 du ministère de l'Expansion économique régionale.

Le témoin fait en premier lieu lecture des réponses aux questions posées au cours d'une séance précédente par M. Burton.

Le témoin répond ensuite aux questions.

M. McGrath propose—

Comme les politiques d'expansion économique régionale du gouvernement n'ont pas réussi à créer des emplois dans des régions à disparité régionale et compte tenu du conflit qui existe entre les politiques d'expansion économique régionale du gouvernement et ses politiques monétaires et fiscales, que le traitement du ministre de l'Expansion économique régionale soit réduit à \$1.00.

Le président déclare la motion irrecevable en se basant sur le fait que le traitement du ministre est un poste statutaire qui n'a pas été déféré au Comité.

Après le débat, le crédit 1 est adopté sur division.

Le président demande s'il doit faire rapport des prévisions budgétaires à la Chambre ce qui est convenu sur division.

A 11 h 00 du matin, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

Dorothy F. Ballantine

Clerk of the Committee